
Protokół Nr 10/15

z  posiedzenia   Komisji   Rewizyjnej,  które  odbyło  się  dnia  12.10.2015r.
o godz.14.00 w sali nr 32 Urzędu Miejskiego w Pabianicach, ul. Zamkowa 16.

Obecni wg załączonej listy obecności.

Komisję prowadziła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Monika Cieśla.

PORZĄDEK OBRAD:
1. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu Nr 9/15 z dnia 24.08.2015r. 
3. Przyjęcie  protokołu  pokontrolnego  zespołu  kontrolnego  Komisji

Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  dot.  sprawdzenia
bezpieczeństwa i  zasadności  wprowadzenia lewoskrętów na drogach
publicznych w Pabianicach.

4. Omówienie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  miasta  Pabianic
za I półrocze 2015rok.

5. Sprawy różne.
 

Ad.1.
dot. Informacji nt. przyjęcia porządku obrad.

Przewodnicząca Komisji Monika Cieśla wniosła autopoprawkę do porządku
obrad  Komisji  Rewizyjnej  w  brzmieniu:  pkt.  3.  Przyjęcie  wniosków
pokontrolnych  zespołu  kontrolnego  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej
w Pabianicach dot. sprawdzenia bezpieczeństwa i zasadności wprowadzenia
lewoskrętów na drogach publicznych w Pabianicach. 
Prezydent  Miasta  w  swojej  odpowiedzi  w  sprawie  lewoskrętów
na  skrzyżowaniu  ulic  Łaska  –  Ostatnia  –  Węglowa  stwierdził,  że  jest  to
wniosek  -  pismo,  a  nie  protokół  pokontrolny  zespołu  kontrolnego  Komisji
Rewizyjnej. 
Poinformowała,  że  do  przedstawionego  porządku  obrad nie  wniesiono
żadnych uwag, w związku tym uważa porządek obrad za przyjęty.

Ad.2.
Przewodnicząca  Komisji  Monika  Cieśla  poinformowała,  że  nie  zgłoszono
żadnych uwag do treści wyłożonego protokołu Nr 9/15 z dnia 24.08.2015r.
w związku z tym uważa protokół za przyjęty.
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Ad.3.
Przewodnicząca  Komisji  Monika  Cieśla  powiedziała,  że  radni  otrzymali
wnioski pokontrolne zespołu kontrolnego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej
w Pabianicach dot. sprawdzenia bezpieczeństwa i zasadności wprowadzenia
lewoskrętów na drogach publicznych w Pabianicach. (Zał. nr 1) Tematem tym
zajmowali  się  radni  w  składzie:  Zbigniew Grabarz,  Piotr  Różycki,  Joanna
Kupś.

Radny  Zbigniew  Grabarz  powiedział,  że  dla  usprawnienia  przepływu
pojazdów i poprawienia bezpieczeństwa w ruchu drogowym zaproponowali
zmianę  organizacji  polegającą  na  wydzieleniu  dodatkowych  pasów  dla
pojazdów  skręcających  w  lewo  w  obu  kierunkach,  podobnie  jak  na
skrzyżowaniu ulic: Łaska – Tkacka.

Przewodnicząca  Komisji  Monika  Cieśla  powiedziała,  że  wszyscy  radni
otrzymali odpowiedź Prezydenta Miasta w tej sprawie. (Zał. nr  2)

Radny Piotr Różycki uważa, że Rada powinna mieć możliwość procedowania
uchwał dot. zmian organizacji ruchu na drogach gminnych. 

Przewodnicząca Komisji  Monika Cieśla stwierdziła, że zespół kontrolny był
trzy osobowy, a podpisały się dwie osoby.

Radna  Joanna  Kupś  powiedziała,  że  podczas  głosowania  nad  wnioskiem
zespołu  kontrolnego  była  przeciwna  ujęcia  wniosku  o  przywrócenie
wcześniejszej organizacji ruchu w przez służby Pana Prezydenta.

Radny Zbigniew Grabarz powiedział, że zespół zajmował się tym tematem
pod kątem tego skrzyżowania. 

Radny Piotr Różycki powiedział, że zależy na wykonaniu trzech pasów dla
pojazdów skręcających w lewo w obu kierunkach. 

Radna Joanna Kupś powiedziała, że nie podpisała się pod tym wnioskiem,
ponieważ nie jest za przywróceniem wcześniejszej organizacji ruchu na tym
skrzyżowaniu,  aczkolwiek  jest  za  wydzieleniem  dodatkowych  pasów  dla
pojazdów  skręcających  w  lewo  w  obu  kierunkach.  Uważa,  że  należy
usprawnić i poprawić organizację ruchu, a nie dążyć do stanu poprzedniego.
Bardzo dobre rozwiązanie jest na skrzyżowaniu ulic Łaska - Tkacka.

Radny  Piotr  Różycki  powiedział,  że  zależy  na  przywróceniu  intuicyjności
poruszania się w ruchu.
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Radna Joanna Kupś zapytała, gdzie intencja przejścia do sklepu. Uważa, że
wniosek o przywrócenie wcześniejszej organizacji przez służby Prezydenta
może nie zadziałać na beneficjenta tego skrzyżowania.

Zastępca  Prezydenta  Maciej  Łuczak  zapytał,  czy  jest  informacja  dot.
kolizyjność tego skrzyżowania.

Radny Jarosław Lesman zapytał, czy były kolizje w tym rejonie.

Radny Zbigniew Grabarz odpowiedział, że były wypadki na tej drodze.

Przewodnicząca  Komisji  Monika  Cieśla  uważa,  że  w  interesie  Biedronki
będzie wykonanie tego przejścia dla pieszych.

Radny  Jarosław  Lesman  zaproponował,  aby wnioski  pokontrolne  nie
zawierały zdania o przywróceniu wcześniejszej organizacji ruchu.

Przewodnicząca Komisji Monika Cieśla powiedziała, że rolą zarządu miasta
jest to, aby powstało to poszerzenie na tym skrzyżowaniu.

Radny Piotr Różycki powiedział, że Pan Prezydent mówi o kolizyjności, ale
należy przewidywać sytuacje przed kolizyjne. Nie ulega wątpliwości, że ruch
na tym skrzyżowaniu powinien się zmienić. Nie jest intencją, aby pozbawić
lewoskrętu na tym skrzyżowaniu.

Radna  Joanna  Kupś  uważa,  że  to  ostatnie  zdanie  stwierdza,  że  chcemy
pozbawić tego lewoskrętu.

Przewodnicząca  Komisji  Monika  Cieśla  zapytała,  czy  Biedronka  pozwoli
sobie na to, żeby nie było przejścia dla pieszych do ich sklepu.

Głosowanie:  za  przyjęciem  wniosków  pokontrolnych  zespołu  kontrolnego
Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  dot.  sprawdzenia
bezpieczeństwa  i  zasadności  wprowadzenia  lewoskrętów  na  drogach
publicznych w Pabianicach  – 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Komisja przyjęła powyższe wnioski.

Radny Zbigniew Grabarz przedstawił wniosek: W związku z podejmowaniem
przez Komisję  Bezpieczeństwa i  Porządku Powiatu Pabianickiego różnych
decyzji  dotyczących  organizacji  ruchu  w  Pabianicach,  Komisja  Rewizyjna
Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  zwraca  się  z  prośbą  o  spowodowanie
zatwierdzania  przez  Radę  Miejską  w  Pabianicach  decyzji  ww.  Komisji
w kwestii zmian organizacji ruchu na drogach gminnych. 
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Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie powyższy wniosek.
Głosowanie: za – 6,   przeciw – 0,   wstrzymało się  - 0.

Przewodnicząca  Komisji  Monika  Cieśla  zobowiązała  zespół  kontrolny  do
sporządzenia  protokołu  dot.  sprawdzenia  bezpieczeństwa  i  zasadności
wprowadzenia lewoskrętów na drogach publicznych w Pabianicach w celu
jego przyjęcia na Komisji Rewizyjnej.

Ad.4.
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu
miasta Pabianic za I półrocze 2015r. (Zał.nr 14) Budżet miasta Pabianice na
2015 rok zgodnie z Uchwałą Nr VI/38/15 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia
29  stycznia  2015r.  został  uchwalony  po  stronie  dochodów  w  wysokości
178.810.392,48  zł  z  tego  dochody  bieżące  174.431.059,01  zł,  dochody
majątkowe  4.379.333,47  zł.  Dotacje  na  zadania  zlecone  z  zakresu
administracji  rządowej  i  innych  zadań  zleconych  gminie  ustawami
zaplanowano na kwotę 15.005.789,00 zł tj o 350.027 zł więcej niż w 2014 r.
Dochody własne uchwalone pierwotnie stanowiły 91,6% dochodów ogółem.
Ich  wysokość  po  stronie  planu  to  kwota  163.804.603,48  zł  -  po  stronie
wydatków  171.295.613,66  zł,  z  tego  wydatki  bieżące  na  poziomie
166.103.059,01zł i stanowią 96,97% ogółu wydatków wydatki majątkowe w
wysokości  5.192.554,65 zł  (3,03 %).  Zaktualizowany na 30.06.2015r.  plan
budżetu ostatecznie ukształtował się na poziomie: 184.148.255,94 zł dochody
ogółem z tego: dochody bieżące 179.768.922,47 zł (wzrost o 5.337.863,46
zł), dochody majątkowe 4.379.333,47 zł (na poziomie planu z m-ca stycznia)
176.633.477,12 zł wydatki ogółem z tego wydatki bieżące 171.440.922,47 zł
(wzrost o 5.337.863,46 zł) wydatki majątkowe 5.192.554,65 zł (na poziomie
planu z m-ca stycznia). Dochody na zadania zlecone z zakresu administracji
rządowej i innych zadań zleconych gminie ustawami wzrosły o 1.133.647,32
zł do kwoty 16.139.436,32 zł i stanową 8,76 % dochodów ogółem. Planowana
nadwyżka  budżetowa  w  kwocie  7.514.778,82  zł  na  półrocze  wyniosła
faktycznie  11.020.034,80  zł  na  co  złożyło  się  wykonanie  dochodów  na
poziomie  52,61  %  i  wydatków  w  48,61  %  w  stosunku  do  wielkości
zaplanowanych.  W ujęciu  wartościowym faktyczne  dochody za  I  półrocze
2015 r.  wykonane zostały  w wysokości  96.875.661,10  zł.  Przekroczono o
2,61% wskaźnik  wykonania  w stosunku do upływu czasu  w tym dochody
bieżące przekroczono o 4.633.610,35 zł dochody majątkowe o 167.922,78 zł,
natomiast  wydatki  wykonano  w  kwocie  85.855.626,25  zł.  Wskaźnik
zaawansowania  48,61%.  W  uchwalonym  budżecie  na  koniec  I  półrocza
2015r. planowana wysokość nadwyżki operacyjnej (różnica dochody bieżące
–  wydatki  bieżące)  miała  kształtować  się  na  poziomie  8.328.000,00  zł.
Faktycznie  wyniosła  10.262.020,58  zł.  Dochody  bieżące:  94.518.071,59.
Wydatki bieżące: 84.256.051,01. Szczegółowo wszystkie pozycje po stronie
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dochodowej  zostały  opisane  w  sprawozdaniu.  Wynik  na  działalności
majątkowej  zgodnie  z  planem miał  wynosić  wartość ujemną natomiast  po
stronie  wykonania  w  rezultacie  osiągnął  wartość  dodatnią  tzn.  dochody
majątkowe pokryły poniesione do dnia 30.06. wydatki majątkowe. Planowany
deficyt  ustalony  został  na  poziomie  813.221,18  zł.  Faktyczne  wykonanie
wydatków  do  zrealizowanych  dochodów  było  niższe  i  nadwyżka  na  tej
działalności wyniosła 758.014,27 zł, głównie z uwagi realizację dochodów z
tytułu  sprzedaży  majątku  oraz  przeniesienie  wydatkowania  środków  do
realizacji na II półrocze, dotyczy zadania związanego z modernizacją żłobka
Miejskiego  oraz  zadania  realizowanego  na  terenie  MOSIR.  Dochody
majątkowe: 2.357.589,51. Wydatki majątkowe: 1.599.575,24. Przychody na
spłatę  zaciągniętych  wcześniej  kredytów,  pożyczek  i  obligacji  zostały
zaplanowane w wysokości 813.221,18 zł, stanowiące kwotę wolnych środków
wprowadzoną  do  budżetu  dla  potrzeb  jego  zrównoważenia  natomiast
rozchody  zgodnie  z  harmonogramem  spłat  kredytów,  pożyczek  i  wykup
obligacji  zaplanowano  w  kwocie  8.323.000,00  zł.  Wykonanie  po  stronie
przychodów faktycznie wyniosło: 5.732.624,56 – wolne środki na rachunku
bankowym na dzień 31.12.2014r. Natomiast rozchody wykonano w kwocie
363.999.98. Największe spłaty przypadają na II półrocze 2015, w tym spłata
pożyczki z MF 4,8 mln oraz wykupy obligacji w mniejszych kwotach spłaty
zaciągniętych kredytów. Wszystkie wydatki inwestycyjne realizują się dopiero
w III  –  IV kwartale.  Nie  zostaną wykonane dochody z  tytułu  mandatów z
fotoradaru w wysokości ok. 300.000 zł. Wszystkie korekty zostaną dokonane
po stronie dochodów i wydatków. Regionalna Izba Obrachunkowa w Łodzi
zaopiniowała pozytywnie informację z przebiegu wykonania budżetu Miasta
Pabianic za I półrocze 2015 r. z uwagami. Skład Orzekający zwrócił uwagę
na nieprawidłowości  w zakresie  gospodarki  finansowej  prowadzonej  przez
samorządowy  zakład  budżetowy  –  Zakład  Gospodarki  Mieszkaniowej.  Na
koniec I półrocza 2015 roku ujemny stan środków obrotowych w zakładzie
wyniósł:  -  1.169.072  zł,  zaś  zobowiązania  wymagalne  stanowiły  kwotę
831.108,33 zł.

Przewodnicząca Komisji  Monika Cieśla zapytała o wskaźniki ze sprzedaży
majątku.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak powiedziała, że sprzedaż majątku po I półroczu
br. została przekroczona.

Przewodnicząca Komisji Monika Cieśla powiedziała, że RIO w swojej opinii
wykazało, że w roku 2016 Miasto zobowiązane jest do zapłaty prowizji  na
rzecz firmy Electus w wysokości 4.647.020 zł.

Skarbnik  Miasta  Anna  Łosiak  powiedziała,  że  jest  to  konsekwencja
zadłużenia zobowiązań po SP ZOZ. Poprzednia Rada musiała wyrazić zgodę
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na uregulowanie sprawy SP ZOZ, jego zadłużenia, komorników. Z tego tytułu
Miasto  jest  zadłużone  i  weszło  w  tzw.  program  naprawczy.  Poprzedni
Prezydent wraz ze Skarbnikiem musieli  podpisać umowę  z firmą Electus,
która  dostarczyła  środki  finansowe  na  spłatę  zobowiązań  szpitala.  RIO
wykazuje to w opinii, bo jest to firma para bankowa. 

Zastępca  Skarbnika  Katarzyna  Kędzierska  powiedziała,  że  w  2009  roku
zostało podpisane Porozumienie trójstronne: SP ZOZ ,GMP i Electrus  na
kwotę 32.000.000 zł.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak powiedziała, że dla załatwienia sprawy szpitala
Miasto  musiało  przejąć  zobowiązania,  które  zaciągnęła  ówczesna  spółka,
a  jednocześnie  Miasto  podpisało  umowy z  Ministerstwem na regulowanie
tych zobowiązań. 

Zastępca Skarbnika Katarzyna Kędzierska powiedziała, że fizyczna likwidacja
SP ZOZ nastąpiła 30 września 2011r. Miasto przejęło wszystko to co SP ZOZ
posiadało  w  swoich  księgach  m.in.  zaciągnięte  kredyty,  pożyczki
w instytucjach finansowych. 

Radny  Tadeusz  Feliksiński  złożył  wniosek  dot. udzielenia  wyjaśnienia,
dlaczego  tak  drastycznie  maleją  wpływy  z  tytułu  sprzedaży  biletów
komunikacji miejskiej.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie powyższy wniosek.
Głosowanie: za – 6,   przeciw – 0,   wstrzymało się – 0.

Radny  Jarosław  Lesman  stwierdził,  że  należy  zintensyfikować  sprzedaż
zbędnych  nieruchomości  dla  pozyskania  wpływów  do  budżetu  miasta.
Zapytał, czy są starania sprzedaży zbędnych nieruchomości m.in. Szpitalnej.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak powiedziała, że w dniu 13.10 br. odbędzie się
spotkanie  z  radnymi  w  sprawie  budżetu.  Są  starania  sprzedaży
nieruchomości przy ul. Szpitalnej. 

Radny Piotr Różycki zapytał o zobowiązania tzw. subwencji wyrównawczej,
zwrot środków za przystanki i Przedszkole Miejskiej nr  4.

Zastępca Skarbnika Katarzyna Kędzierska powiedziała,  że w sprawie tzw.
janosikowego trwa wymiana korespondencji. Temat nie jest zakończony. Nie
ma wyroku odnośne Przedszkola Miejskiego nr 4.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak powiedziała, że Miasto może zaskarżyć daną
osobę, póki toczy się postępowanie to musi czekać.
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Radny Piotr Różycki zapytał, kto poniósł konsekwencje w kwestii nadzoru.

Skarbnik  Miasta  Anna  Łosiak  powiedziała,  że  Pani  Dyrektor  i  Księgowa
Przedszkola  realizowały  budżet,  sprawozdania  przychodziły  prawidłowe.
Każda  jednostka  może  mieć  zobowiązania  i  należności.  Panie  coś  tam
płaciły, a sobie jakąś kwotę zatrzymywały. ZUS nie reagował, zobowiązania
były  wykazywane.  Poprosiła  o  wniosek  do  Prezydenta  w  celu  udzielania
odpowiedzi na pytania radnych.

Ad.5.
Przewodnicząca  Komisji  Monika  Cieśla  zapytała  o  zaawansowanie  prac
zespołów kontrolnych Komisji Rewizyjnej.

Radny Piotr Różycki zaproponował spotkanie zespołu ds. kontroli dotyczącej
sprawdzenia  bezpieczeństwa  ruchu  drogowego,  z  uwzględnieniem  ruchu
pieszych w rejonie placówek oświatowych w piątek o godz. 9.00.

Radna Joanna Kupś poinformowała, że kontrola w zakresie przekazywania
i  wykorzystania  środków  publicznych  pochodzących  ze  środków  gminy
miejskiej  Pabianice w latach 2013-2014 stowarzyszeniom:  Stowarzyszeniu
Abstynentów  „Granica”  i  Towarzystwu  Pomocy  im.  św.  Brata  Alberta
w Pabianicach  rozpocznie się od przyszłego tygodnia.

Radny  Piotr  Różycki  w  sprawie  przedłożenia  umowy  z  firmą  Strabag
w zakresie inwestycji na terenie Lewityna.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie powyższy wniosek.
Głosowanie: za – 6,   przeciw – 0,   wstrzymało się  - 0.

Radny  Zbigniew  Grabarz  złożył  wniosek  w  sprawie  przedłożenia  ścieżki
załatwienia  prośby  rodziców  dzieci  uczęszczających  do  Przedszkola
Miejskiego  Nr  5  dotyczącej  naprawy  uszkodzonej  drogi  dojazdowej  do
budynku przedszkola.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie powyższy wniosek.
Głosowanie: za – 6,   przeciw – 0,   wstrzymało się  - 0.

Na tym posiedzenie zamknięto. 

Obrady zakończono o godz. 16.10

Załączniki ujęte w protokóle są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
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Posiedzenie protokółowała:                                 Posiedzeniu przewodniczyła:

    AGNIESZKA MICHEL                                            MONIKA CIEŚLA
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